
Volilski shod v Slovenski Bistrici. 
(Konec.) 

Posebno v tem oziru so se razmere v Slovenje-
bistriškem okraju v novejšem času nekoliko zboljšale. 
Hvala gre za to našim rodoljubom, med katerimi ime
nuje gospod poslanec preč. gospoda kanonika in dekana 
Hajšeka in vel. gospode župnike Lendovšeka, Heržiča 
in Lenarta. Tem gre v prvi vrsti zahvala, da je sedaj 
v narodnih rokah okrajni zastop in okrajni šolski svet! 
Hvala in slava njim! Da je gospod poslanec s temi be
sedami volilcem iz srca govoril, pričalo je živahno 
odobravanje. 

Končno je poročevalec še spregovoril o sedanjem 
splošnem političnem položaju. Podlaga o volilni reformi 
je grofu Taffeju iz rok iztrgala vladno krmilo. Po tej 
volilni reformi bi hlapec in viničar imela isto volilno 
pravico kakor gospodar. Na Štajarskem imamo posebno 
v vinorodnih krajih občine, v katerih je dosti manj po
sestnikov, kakor n. pr. viničarjev. Poročevalec in nje
govi tovariši, kakor tudi večina drugih poslancev, so 
torej nameravani volilni reformi ugovarjali, in posledica 
je bila, da je grof Taaffe odstopil. Presvetli vladar je 
potem imenoval ministerskim predsednikom pravičnega 
konservativca kneza Windischgraetza. Osnovala se je 
parlamentarna koalicija, kateri se je večina slovenskih 
poslancev pridružila, ker 30 bili prepričani, da bode nova 
vlada tudi našim zahtevam* pravična, za kar jamči oseba 
ministerskega predsednika. 

Slovenski poslanci so med drugim zahtevali in še 
zahtevajo osnovanje slovenskih paralelk na celjski gi
mnaziji. Sedanji naučni minister Dr. Madevski jim je to 
tudi obljubil, pa ne z gotovim obrokom in posebno ne že 
za tekoče šolsko leto, kakor se je govorilo in v neka
terih listih pisalo. Govornik je še sedaj'prepričan, da se 
bode naši opravičeni zahtevi ustreglo. Če bi SP pa * 
nadeja ne izpolnila, potem boHe vedel, kaj si 
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Resolucijo, katero je na to predlagal gosp. Peter 
Novak, glasi se takole: 

»Z ozirom na to, da so slovenski državni poslanci 
le pogojno vstopili v koalicijo, da pa koalicijska vlada 
niti jednega teh pogojev, tičočih se Spodnjega Štajarja, 
ni izpolnila\z ozirom na to, da ne samo obljubljenih 
slovenskih \paralelk na Celjski nižji gimnaziji s pričet
kom tekočega šolskega leta ni otvorila, ako ravno bi 
zato niti vinarja več ne potrosila, pač pa je na mesto 
dosedanjega ^objektivnega in pravičnega deželnega šol
skega nadzornika gosp. Jarza nastavila prononziranega 
Nemca Linharta, od kojega ni pričakovati, da bi vodil 
ljudsko šolstvo slovenskega Spodnjega Štajarja po pe
dagogiških načelih; slednjič glede na to, da nima Spodnji 
Štajar, katerega prebivalstvo je po ogromni večini slo
venske narodnosti, niti jednega posvetnega zastopnika 
v deželnem šolskem svetu, — izjavljajo danes zbrani 
volilci Slovenjebistriškega okraja, da nimajo v sedanjo 
koalicijsko vlado nikakega zaupanja. — Zaradi izpolnitve 
svojih teženj, naj spodnještajarski slovenski državni po
slanci izstopijo iz Hohenvvartovega kluba, ali pa odlo
žijo svoj mandat, da se pa na drugi strani vsi sloven
ski državni in deželni poslanci z vsemi postavnimi sred
stvi za to potegujejo, da se ustanovi za Spodnji Štajar 
poseben oddelek deželnega šolskega sveta«. 

To resolucijo so mnogi volilci sprejeli z živahnim 
odobravanjem. Zanimanje, s katerim so zbrani poslušali 
poročila poslancev, je jasni dokaz, da volilci ne samo 
radi v časnikih berejo o delovanju svojih poslancev, 
ampak da jih žele tudi osebno v svoji sredini videti, 
da zamorejo iz njihovih lastnih ust slišati, kaj so storili 
v prospeh njim zaupajočega ljudstva. 

Gospod Dr. Radey je končno za se in za ~ 
poslanca Robiča navzo*:~~ ' lo zaubili 
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krat obljubil, da uodeta oba poslanca tudi v 
bodoče imela pred očmi edino le gmotni ir duševni 
napredek naroda, kateri ju je izvolil. 
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